
UCHWAŁA ………/22 

RADY MIEJSKIEJ W ŚWIECIU 

z dnia …… września 2022 r. 

 

w sprawie przekazania petycji w sprawie łabędzi z Małego Blankusza 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559, 583, 1005 i 1079) oraz art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 

lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870) uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. Przekazuje się Burmistrzowi Świecia petycję w sprawie łabędzi z Małego 

Blankusza. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Świeciu. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Jerzy Wójcik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Uzasadnienie 

 

W dniu 28.06.2022 r. do Rady Miejskiej w Świeciu wpłynęła petycja w sprawie 

niezabierania łabędzi z Małego Blankusza w Świeciu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Świeciu przekazał w/w petycję do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji celem sporządzenia projektu uchwały w przedmiotowej sprawie.  

Autorka petycji, w wiadomości e-mail z dnia 25 czerwca 2022 r.,  zwróciła się z 

prośbą o powstrzymanie planowanego przeniesienia rodziny łabędzi z Małego Blankusza w 

Świeciu. 

Celem wyjaśnienia przedmiotowej sprawy w dniu 5 lipca 2022 r., zwołano 

posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na które stawili się: Przewodniczący Komisji 

– Jerzy Sobotka oraz Członkowie Komisji w osobach: Jerzy Klonowski i Waldemar Chudy. 

W posiedzeniu uczestniczyli także Radca prawny Urzędu Miejskiego – Przemysław 

Gornowicz, Komendant Straży Miejskiej w Świeciu Roman Witt oraz inspektor Wydziału 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej Ireneusz Gurtowski. 

Z uzyskanych przez Komisje wyjaśnień wynika, że Gmina Świecie planuje inwestycję 

polegającą na rewitalizacji Małego Blankusza i wraz z przyległym terenem. Przedmiotowa 

inwestycja jest aktualnie na etapie przygotowywania dokumentacji projektowej. Niezależnie, 

w toku tych prac ujawniła się problematyka dotycząca obecności na tym terenie łabędzi , 

niemniej z uwagi na znajdujący się na zbiorniku pływający ogród, którego celem jest 

oczyszczanie wody z glonów i innych niepożądanych składników. Łabędzie w przeszłości 

często niszczyły wskazaną roślinność, która jak wyżej wskazano pełni bardzo istotną funkcję 

dla zachowania odpowiedniego stanu wody w tym niewielkim zbiorniku. Nie zmienia to 

jednak faktu, że aktualnie brak jest  planów, które dotyczyłyby przymusowego usuwania 

rodziny łabędzi przebywającej na terenie zbiornika w Małym Blankuszu. 

Należy również pamiętać, że Rada Miejska w Świeciu jest organem stanowiącym. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 

r. poz. 559 z późn. zm.) do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w 

zakresie działania gminy, o ile ustawy nie stanowią inaczej. Zgodnie tymczasem z art. 30 ust. 

1 wskazanej ustawy wójt wykonuje uchwały rady gminy i zadania gminy określone 

przepisami prawa. Wśród tych zadań jest m. in. wykonywanie budżetu (ust. 30 ust. 2 pkt 4) 

u.s.g.), w ramach którego realizowana będzie także planowana inwestycja. Burmistrz Świecia, 

jako organ wykonawczy, w granicach przyznanych kompetencji ustawowych, na obecnym 

etapie przeprowadza czynności związane z zaprojektowaniem inwestycję polegającą na 



rewitalizacji  Małego Blankusza i wraz z przyległym terenem, wobec powyższego, to do jego 

uprawnień należy ocena możliwości pozostawienia łabędzi na tym terenie, tym samym, 

Burmistrz Świecia, jest organ władnym do rozpoznania przedmiotowej petycji w tej sprawie. 

Rada Miejska w Świeciu nie ma bowiem w tym zakresie kompetencji do jej rozpoznania, 

gdyż o sposobie realizacji określonej inwestycji decyduje Burmistrz Świecia. 

 Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 

870) adresat petycji, który jest niewłaściwy do jej rozpatrzenia, przesyła ją niezwłocznie, nie 

później jednak niż w terminie 30 dni od dnia jej złożenia, do podmiotu właściwego do 

rozpatrzenia petycji, zawiadamiając o tym równocześnie podmiot wnoszący petycję. 

W związku z powyższym postanowiono jak na wstępie. 

  

Z-ca Przewodniczącego Komisji SWiP 

/-/ Jerzy Klonowski 

 


